
ČESKÉ OKÉNKO 

RAJČE – KOTĚ  

Slova rajče, kotě, štěně a další mláďata jsou neutra a 

mají specifickou deklinaci.  

 
/nominativ rajče, genitiv rajčete, dativ + lokativ rajčeti, 

instrumentál rajčetem; nominativ plurálu – rajčata/ 

 
kotě = kitten, štěně = puppy, mládě = baby animal 

 
Pozor! Stejnou deklinaci má i slovo dítě, ale jen v singuláru! 

___________________________________________________________________________ 

TATÍNEK A JARUŠKA V ZOO 

 

Jaruška: Tatínku, to je krásné lvíče, vidíš? 

Tatínek: Vidím, je vážně roztomilé. A to slůně tady, podívej,  

teď na sebe stříká vodu! 

Jaruška: Hmm… Tatínku, já bych moc chtěla nějaké zvíře! 

Třeba štěně nebo koťě... 

Tatínek: Jaruško, to nejde, máme moc malý byt. 

Jaruška: Verunka má morče, to je malé... 

Tatínek: Ne, žádné morče! Maximálně rybičky. 

Jaruška: Hurá, tak musíme jít hned teď do obchodu, 

potřebujeme akvárium, rostliny, kamínky, krmení... 

 

 

SLOVNÍČEK 

 

lvíče – baby lion 

slůně – baby elephant 

podívej – look! 

stříkat – to sprinkle 

zvíře – animal 

morče - guinea pig 

rybičky – aquarium fish 

akvárium - aquarium 

rostliny - plants 

kamínky - gravel 

krmení – feed 

___________________________________________________________________

KVÍZ 

 

Doplňte, jak se jmenují mláďata: 

 

 

 

1. Lev a _______. 

2. Kočka a _______. 

3. Slon a ________. 

4. Pes a ________. 

5. Člověk a ______. 

  

 

 

 

 

KLÍČ:  1. lvíče 2. kotě 3. slůně 4. štěně 5. dítě 

 


